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Het einde nadert. Het einde van 2020 in ieder geval, maar hopelijk ook het einde van de coronapandemie. Ik lees hoop-
gevende berichten over vaccins. Daar ben ik heel blij mee, want wat een enorme impact heeft dit virus gehad op de hele 
wereld en op het jaar 2020.

Van de ene op de andere dag veranderde mijn hele routine toen de eerste lockdown werd afgekondigd. Was ik “normaal” weinig thuis 
vanwege werk en raadswerk, plotseling was ik 24/7 thuis. Lesgeven via de laptop, vergaderen via de laptop, informatiebijeenkomsten via 
de laptop… vierkante oogjes kreeg ik ervan. Maar tegelijkertijd bracht het ontzettend veel rust en hield ik opeens tijd over voor mezelf. 
Ik had zomaar tijd om te lezen, heerlijk!
Tegelijkertijd besef ik ontzettend goed dat ik geluk heb gehad. Ik heb een vast inkomen, mijn werk is uitgezonderd van de thuiswerkregel 
en ik heb het prima thuis. Dat geldt voor heel veel inwoners van Den Helder niet. Mensen die in de horeca werken of in de cultuursec-
tor, werknemers zonder vast contract, mensen waar thuis spanning of zelfs onveiligheid is, of mensen die hun sociale contacten zagen 
verdampen bijvoorbeeld.
En al die anderen die ik door de beperkte ruimte voor dit artikel niet kan noemen, maar die ik echt niet vergeten ben.

(Zolang ik adem)“Dum Spiro Spero”



Noodfonds
Ik ben blij dat we als gemeenteraad unaniem besloten hebben om een nood-
fonds te maken met daarin 2 miljoen euro. Om al diegenen die buiten de 
steunpakketten van de rijksoverheid vallen toch de benodigde financiële steun 
te geven. 

Niet investeren in stenen, maar in inwoners
Ik begrijp alleen totaal niet dat de coalitie samen met het college niet meer 
rekening houdt met de gevolgen van de pandemie. Hun motto is: vooral blijven 
investeren. Wat mij betreft klopt dat alleen, zolang je als gemeente investeert 
in je inwoners, in een goed sociaal vangnet, niet zoals nu gebeurt in stenen. Ik 
heb tegen de begroting gestemd, helemaal toen er een motie van de coalitie 
aangenomen werd om vooral hard aan de gang te gaan met juist díe dingen die 
nu even niet zo belangrijk zijn.

Niet bij de pakken neerzitten
Maar goed, als oppositiepartij delf je wel vaker het onderspit. Dat betekent niet 
dat ik bij de pakken neer ga zitten. Ik ben namelijk een optimistisch mens. Toen 
de mondkapjesplicht kwam, ben ik aan het naaien geslagen, want ik ga geen 
wegwerpartikelen gebruiken. Ik maakte van de nood een deugd en zette teksten 
op de kapjes. Eén daarvan was “dum spiro spero”. Dat is Latijn voor “zolang ik 
adem heb ik hoop”. En dat klopt.

Hoop
Ik hoop op een 2021 zonder corona.

Ik hoop op een 2021 waarin de coalitie serieus 
naar de oppositie luistert.

Ik hoop op een 2021 waarin de wereld weer 
een beetje groener en linkser wordt. 

Ik wens iedereen fijne feestdagen, een goede, vuurwerkvrije (!) jaar-
wisseling en een heel mooi 2021 met veel liefde voor elkaar en voor de 
wereld.

Marije Boessenkool

Bestuur en 
fractie
van
GroenLinks
wensen u
een duurzaam en
gezond 2021!

19 dec.
Digitaal GroenLinks
Verkiezingscongres

Om het te volgen of te stemmen, zie

https://www.groenlinks.nl/alles-over-het-verkiezingscongres



Stand van zaken Energietransitie:

Schoner en decentraler, maar het moet 

Sneller!

door
Fred
van

Vliet

Hoofdredacteur Kees vroeg mij ‘wat is de stand van zaken bij de energie-
transitie en geef daar jouw groene mening over.’
De energietransitie is het overgaan van een energievoorziening die 
wordt opgewekt met fossiele brandstoffen en deze vervangen door een 
energievoorziening welke wordt opgewekt met duurzame energie-
bronnen als waterkracht, getijdenenergie, windenergie en zonne-
energie.

De oude vormen van energieopwekking kenmerken zich door een grote installa-
tie met een flinke pluim rook uit de hoge schoorsteen. Zo is de pluim uit de ko-
lencentrale op de Eemshaven op 40 km afstand vanaf Schiermonnikoog te zien. 
Duurzame energieopwekking is meer decentraal georganiseerd, waardoor er op 
vele plaatsen energie wordt opgewekt. Voor Den Helder is dat met een 6-tal (coö-
peratieve) windturbines, een tiental kleine windmolens, vele daken vol zonne-
panelen en een hand vol zonneparken, die deels in aanbouw en in de procedure 
zijn. Verder staat er een energiecentrale op het Marine terrein en voeren we de 
resterende stroom aan vanuit het zuiden en oosten. 

Energiebesparing
Bij duurzame vormen van energieopwekking is er veel aandacht voor energiebe-
sparing, al wordt deze meestal alleen met de mond beleden. Opslag van overtol-
lige opgewekte stroom in accu’s is in ontwikkeling maar nog schreeuwend duur. 
Omvorming naar duurzame waterstof (groene waterstof) is ook in ontwikkeling 
maar wil je het duurzaam doen, dan heb je overtollige duurzaam opgewekte 
stroom nodig die momenteel maar mondjesmaat beschikbaar is. 
Gelukkig is er (nog) Noordzeegas die in onze stad wordt behandeld en op de 
website www.nam.nl is te lezen dat er op Oostoever gasbehandeling plaats 
vindt. De meeste productieplatforms in het Nederlandse deel van de Noordzee 
transporteren het aardgas naar deze installatie. Dat gaat via 3 pijpleiding-
systemen. 

Grootste gasbehandeling in Den Helder
Met een capaciteit van 92 miljoen m3 gas per dag heeft Den Helder een van de 
grootste gasbehandelingsinstallaties in de wereld. Jaarlijks wordt hier circa 10 
miljard m3 aardgas verwerkt. Vanuit Den Helder levert de NAM het gas aan de 
Gasunie die voor het transport naar particulieren en bedrijven zorgt. Wij in Den 
Helder zullen het daarom niet snel koud krijgen, schat ik momenteel in. 



Veel te hoog energieverbruik
Gaat er nog wat niet goed? Ja, door ons enorme energieverbruik nu en in het 
verleden, stoten we zoveel vervuilende stoffen uit dat er een bezinning nodig 
is omdat door vervuiling onze longen zwaar belast worden en dat door te veel 
uitstoot van CO-2 in de hogere sferen het aardse klimaat ontregeld wordt. 
Wereldwijd overleg door de internationale gemeenschap is neergelegd in het Kli-
maatakkoord van Parijs, met als doel de toename van de wereldgemiddelde 
temperatuur te houden tot ruim onder 2°C boven het pre-industriële niveau. 
Om dat af te dwingen moeten we dus de rokende schoorstenen zien te stoppen. 
Nederland heeft hiervoor de RES (Regionale Energie Strategie) opgestart welke 
heeft geleid tot een conceptkaart waar zg. zoekgebieden voor zon- en windener-
gie staan opgetekend. We zullen er nog veel van horen en merken. Dit alles heeft 
de tegenbewegingen weer opgestart. Netbeheerders die ons opzadelen met 
het niet kunnen aansluiten van zonprojecten omdat ze nu pas wakker worden, 
ontkenners die ons met 10 dure en vuile kerncentrales willen opzadelen enz. 
Wij als GroenLinksers zien meer in zongericht bouwen, daken vol zonnepanelen, 
zonne-weides en in eerste instantie plaatsing van kleine windturbines van EAZ 
welke volop in Groningen draaien. Als het meer dan 100 windmolens tellende 
(deels in aanbouw zijnde) windpark in de Wieringermeer binnenkort volop 
draait dan hebben we stroom genoeg in de hele Noordkop en nemen wij de tijd 
om met het verduurzamen van onze huizen en het ontwikkelen van duurzame 
vormen van energieopwekking een voorbeeld voor anderen te zijn.    



Jeugdzorg is
onze zorg!
Twee jaar geleden is er voor gekozen om jeugdzorg plus op een andere 
manier aan te bieden.
Jeugdzorg plus is jeugdzorg die door de rechter opgelegd wordt.
Tot die tijd voerde Transferium in Heerhugowaard deze zorg voor de 
gemeente uit. In 2018 werd Horizon gekozen en wel omdat zij zorg 
aanboden die beter bij de transitie van jeugdzorg paste en samen 
ingekocht werd met 18 andere gemeenten in Noord Holland.

Overhaast
Dit was, volgens GroenLinks , een overhaaste beslissing. Het was 

nog niet duidelijk of de werkwijze van Horizon wel voldoende 

beproefd was. Nu, na twee jaar, blijkt dat deze terughoudendheid 

op z’n plaats was. Signalen die de raad bereikten maakten duidelijk 

dat niet alles liep zoals het zou moeten lopen. Ook het evaluatierap-

port maakte dit duidelijk.

Geen hulp in eigen regio
Het hulpverleningstraject van Horizon bestaat uit 4 fases.

Nu blijkt dat fase 1, na 2 jaar, op de rails staat. Deze fase duurt 3.5 tot 4 maan-

den. Fase 2 moet nog vorm krijgen en zal hopelijk in januari 2021 gerealiseerd 

zijn. Na fase 1 moet er tot nu toe gebruik gemaakt worden van andere instellin-

gen. Ook is de werkwijze van Horizon niet geschikt voor elke jongere die hulp 

nodig heeft. Deze jongere moet dan verderop in het land opgevangen worden, 

terwijl beloofd was dat alle jongeren in de eigen regio hulp zouden krijgen.

GroenLinks heeft kritiek op deze gang van zaken
Zeker omdat  nu de overeenkomst met Horizon met 2 jaar verlengd wordt. 

Wij vragen ons af of niet veel te overhaast gekozen is voor Horizon?

Of Horizon wel klaar is/was om deze klus te klaren?

Of de gemeente, op deze manier, wel de hulp kan bieden die de jongeren 

nodig hebben? Of het wel zo goed is om met 18 gemeenten samen jeugd-

zorg plus in te kopen? De decentralisatie was er toch juist op gericht dat de 

gemeente het dichtst bij de inwoners staat en daardoor weet wat er nodig is? 

Nu wordt ingekocht met bijna de hele provincie Noord Holland.

Hoezo decentraal?

Wij blijven ons zorgen maken en zullen dit op de voet blijven volgen!

Nel Dol Commissielid



Kuddegeest: niet alleen allemaal hetzelfde voortuintje, 
maar ook allemaal een beklapje. O wee als je niet mee 
doet! Gedwee afwachten of het virus ooit uitsterft. Niet 
dus, anders komt er wel een mutant. Zo is de kans op een 
voortdurende lockdown wel erg groot: oh ja… het nieuwe 
normaal.

Dictatuur van witte 
jassen
Dat wordt dus een zalige 
kerst. Ik mag mijn klein-
kinderen binnenlaten, 
maar m’n dochter en haar 
vriend niet, of andersom. 
Maar wel blijven kerken 
en vliegen natuurlijk.
We leven nu al negen 
maanden onder een 
virologocratie, die ons 
met veel natte vingers van 
alles oplegt en verbiedt. Ik 
krijg steeds meer aversie 
tegen de dictatuur van de 
witte jassen en steeds meer zin om – uit 
pure hufterigheid – als een schoorsteen te 
gaan roken en wat dies meer zij  -  alles wat 
god verboden heeft.

Ik wil Rock & Roll!
Sodemieter op met dat gezonde leven! Ik 
wil léven. Lekker een biertje drinken en 
slap lullen in m’n stamkroeg, ik wil rock ’n 
roll!
Betuttel je eigen kinderen, maar mij niet. 
Ik wil leven en als ik ziek word, een ongeluk 
krijg of dood ga, dan is dat maar zo. Je komt – vroeg of laat – toch 
aan de beurt. Flikker die bucketlist maar in de kliko, want als het 
mijn beurt is, dan wil ik, liefst met een grote grijns, het loodje 
leggen: déze jongen heeft geleefd!

Is ook allemaal 
veel beter voor het 
milieu. Zo gezond 
mogelijk - en dus 
zo lang mogelijk - 
leven draagt juist 
bij aan de ellende. 

Minder mensen
Voor de aarde, voor 
alles wat leeft is 
het beter dat er zo 
weinig mogelijk 
mensen zijn. Minder 
mensen, minder vi-
russen! De medische 
stand heeft veel 
goeds gebracht, 
maar ook een 

overvolle planeet. Dus dames en 
heren dokters keert op uw schreden 
terug! Behandel ziektes en andere 
vervelende aandoeningen, daar 
wordt u voor betaald, maar niet 
voor het stimuleren van een langer 
leven voor iedereen.

Het leven mag best korter, maar 
mag het dan ook een béétje leuk 

zijn? Er is al ellende genoeg.
Geen vuurwerk dit jaar, dankzij covid. Hoe kom je hier aan carbid?

Gerard Hoekmeijer

Flikker die bucketlist maar 
in de kliko, want als het mijn 
beurt is wil ik kunnen zeggen ‘deze 
jongen heeft geleefd!’



Voor een pondje gerookte paling

Twee Zusters van Gore Vidal (voor de 
tweede keer, maar wie weet lees ik hem 
nog een keer)

Alles van Nick & Simon, Born In The USA 
van Bruce Springsteen

Zie de beantwoording van de vragen
1 en 2

Meegaan met identiteitspolitiek, gratui-
te excuses voor slavernij, geen moslim-
broeders en –zusters op de lijst

Ja, dat kan wel wat minder

Als wedergeboren sociaaldemocraat 
toch maar weer op de PvdA

Met een glas whisky en een goeie LP op, 
of in m’n stamkroeg met een pilsje aan 
de bar

Nergens voor. Ik ben al blij als ik een 
nacht kan doorslapen.

De meeste mensen deugen van Rutger 
Bregman.

Inhoudsloze rap, zoals Oeff van Yung Felix 
& Poke.

Aan hen die moeder aarde een goed hart 
toedragen en haar weer tot leven willen 
wekken.

In Den Helder: 1 te kleine fractie, 2 te 
weinig actieve leden, 3 niet zichtbaar 
genoeg.

Van niemand

PvdA

Deze maand samen met mijn beide 
kinderen zowel hun verjaardagen als 
kerst kan vieren.

Kitty Bakker, penningmeester
bestuur Groen Links:

Gerard Hoekmeijer, lid en
tegendraads columnist



Wij kiezen voor een praktische aanpak, 
je gaat echt aan de slag! 
Consuminderhuis Het FUNdament is een kenniscentrum gericht 
op consuminderen en besparen. Door middel van consuminderen 
proberen we een gedragsverandering aan te leren op een prakti-
sche manier. Om deze meer praktische kant van consuminderen en 
duurzamer leven te laten zien, organiseren wij diverse activiteiten 
om deze verandering te stimuleren en te begeleiden. 

Bijvoorbeeld...
Deelnemers kunnen bij ons leren 
om zelf kleding te maken, meu-
bels een tweede leven te geven of 
gezonde maaltijden te maken met 
een klein budget. Door een moes-
tuin aan te leggen stimuleren wij 
de mensen om zelf groente en 
kruiden te kweken. De oogst uit 
de tuin kan gebruikt worden in
de kookworkshops. 
Naast de vaste wekelijkse activiteiten 
organiseren wij ook losse workshops 
die te maken hebben met duurzaam 
leven, besparen en consuminderen 
en besteden wij aandacht aan het 
verminderen van stress in de stiltetuin. 
Pas dan is er ruimte voor gedragsver-
andering. 

Voor een brede groep
De kracht van Het Fundament is de 
gemengde samenstelling van de deelnemers. De activiteiten die 
vanuit het Fundament worden aangeboden zijn aantrekkelijk én 
toegankelijk voor een brede groep. Graag verwelkomen wij 

iedereen die geïnteresseerd is in biologisch tuinieren en van zuinig 
leven een creatieve sport maakt. 

Rondkomen met weinig geld
De consuminderkring komt een keer in de twee weken bij elkaar. 
Er wordt in deze kringen geleerd, hoe men rond kan komen met 
weinig geld, hoe de eventuele schulden betaald kunnen worden, 

hoe gespaard kan worden en hoe je je 
eigen budgetbeheerder kan worden. 
Door met elkaar te praten en ervarin-
gen uit te wisselen, leren we van elkaar 
en gaan we bewuster om met wat er is. 
Deelnemers kunnen ook zelf onderwer-
pen inbrengen.

Duurzame Kerst
Op dit moment besteden wij aandacht 
aan een duurzame Kerst. Zo organi-
seren wij workshops waarbij je leert 
om de Kerst duurzamer te organiseren 
voor jezelf. Bijvoorbeeld alle cadeau-
tjes die gegeven worden, hebben 
impact op de aarde. Hoe meer spullen 
wij kopen, des te meer wij de aarde 
‘op’ gebruiken. Geef bijvoorbeeld een 
picknick cadeau of een leuke fiets-
tocht. Je bespaart ook nog eens geld!
Wil je meer tips of informatie, 
kom dan langs bij het FUNda-
ment!

Adres: DIntelstraat 153 (Groene gebouw)
Telefoon 06-82616322 of hetfundament153@gmail.com 

Petra Alders

Op een leuke, praktische manier!

Minder consumeren,
meer
besparen!



Meestal zien we hulst als struik, maar het kan uitgroeien 
tot een boom. Hulst is de enige groenblijvende loofboom in 
Noordwest-Europa. De boom groeit langzaam en kan wel 100 
jaar oud worden. Er zijn exemplaren die, onder heel gunstige 
omstandigheden, zelfs 200 tot 300 jaar bleven leven. Hulst 
haalt, als het niet in de schaduw van andere loofbomen 
staat, gemakkelijk een hoogte van 10 meter.

De getande leerachtige bladeren zijn voorzien van stekels, die bij jon-
ge bladeren scherper zijn dan bij de oudere. Bladeren blijven tussen 
de 2 en 5 jaar aan de boom. Hulst bloeit in april en mei. De bloemen 
zijn onopvallend klein, wit/gelig en zitten in de oksels van de blade-
ren. Bestuiving vindt plaats door vliegen, zweefvliegen en bijen. 

Hulst is een tweehuizige soort, met als gevolg dat je hulst mét en 
zónder bessen aantreft. Alleen bij bloemen die functioneel vrou-
welijk zijn, ontwikkelt het vruchtbeginsel van de bloem zich tot 
een bes-achtige steenvrucht, die in de loop van de zomer en herfst 
rood (en soms geel) kleurt. De bessen zijn giftig voor mensen. Ook 
zijn de meeste vogels er niet gek op. Lijsters eten de bessen alleen 
bij gebrek aan ander voedsel. Daarentegen vinden koperwieken en 
appelvinken de bessen wél erg lekker. Hulst wordt door vogels ver-
spreid en de jonge struiken vind je vooral op schaduwrijke plekken 
en onder bomen. 

Hulst hoort bij kerst
De Romeinen gebruikten hulst al bij het vieren van de zonnewende 
op 21 december, ter ere van Saturnus, god van de landbouw.  Ook 
in de christelijke traditie wordt hulst gebruikt. Volgens een oude 
christelijke legende ontkiemde een hulst onder de voetstappen van 
Jezus. De stekelige bladeren (doornenkroon) en rode bessen (bloed) 
voorspelden het lijden van Jezus. Daarom wordt hulst in verschillen-
de landen ook wel “Christusdoorn” genoemd. 

Volgens oud bijgeloof zou hulst bescherming bieden tegen
blikseminslag en vijandige machten zoals demonen en heksen. 
Vanwege die symboliek voor het afweren van onheil, werd hulst al 
vroeg aangeplant bij boerderijen en huizen. 

Ilex Aquifolium

Hulst door
Marja

Timmers



Hoe kan het toch dat Hulst als enige 
loofboom in ons land ’s winters zijn 
bladeren behoudt?
Els Baars heeft het onderzocht en 
het antwoord gevonden!

Lang geleden woonden de meeste 
mensen nog in hutten in dorpjes ver-
spreid over het land. Vanuit zijn hemelse 
verblijf zag een aartsengel dat op mooie 
zomerse dagen rook uit de schoorsteen 
van een hutje omhoog kringelde. Dat 
vond hij merkwaardig, want als de 
temperatuur zo aangenaam warm is dat 
de kinderen in de rivier spelen – wie 
steekt dan toch een haardvuur aan? De 
aartsengel stuurde een heilige naar de aarde voor onderzoek.

Sint proeft brandewijn
Deze heiligman, Sint-Nicolaas, ontdekte dat de duivel in het hutje 

brandewijn stookte van eikels. Een aantal handelaren had al snel 

in de gaten gekregen dat dit pittige drankje goede handelswaar 

was en toen de Sint bij het hutje aankwam stonden ze klaar om 

de vaten op te kopen. Sint Nicolaas maakte een praatje en proefde 

het drankje. Hij moest toegeven dat deze verwarmende drank 

overheerlijk was. Maar het was jammer genoeg een duivelsdrank-

je. Toch wilde hij direct enkele vaten kopen. 

Sint had geen geld
De heiligman had één probleempje: hij had geen geld, want dat is 

er in de hemel niet. Toen de handelaren hem vroegen wanneer hij 

zou betalen, antwoordde hij:

‘In de herfst, als alle bomen hun 
blad verloren hebben.’ 
De handelaren gingen akkoord en 

leverden hem de eerste vaten brande-

wijn van dat jaar. Sint-Nicolaas ging 

mèt de vaten brandewijn tevreden 

terug naar de hemel. 

Thuisgekomen vertelde hij de aarts-

engel wat hij gezien en geproefd had, 

over de duivel en de brandewijn en 

over zijn deal met de handelaren. Dat 

was een probleem, want de hemel kon 

toch geen brandewijn van de duivel 

gaan financieren! Samen bedachten de engel en Sint-Nicolaas een 

oplossing voor het geldprobleem: vanaf die herfst zorgde de engel 

ervoor dat de hulst zijn bladeren vasthield en het hele jaar door 

groen bleef. En de handelaren? Die wachten nog altijd op hun geld.

Sindsdien blijft de hulst het hele jaar door groen én sinds-
dien staat Sint-Nicolaas voor eeuwig in de schuld bij de 
handelaren. Misschien koopt hij daarom wel zoveel cadeautjes in 

december, als alle bomen kaal horen te zijn… 

En wat er in de hemel is gebeurd met de vaten brandewijn?

Dat vermeldt dit sprookje niet...

Bron: https://natuurverhalen.nl/2005/01/12/waarom-de-hulst-

zijn-bladeren-in-de-winter-vasthoudt/

Sprookje over 
Sinterklaas,

de duivel
en vaten

brandewijn



L E U K !
Meedoen als vrijwilliger bij GroenLinks is ook gewoon

GroenLinks Den Helder bestaat uit idealisten die zich inzetten voor een rechtvaar-
diger en duurzamer stad. Dat werk is in de Gemeenteraad, maar ook bij acties 
voor het milieu, zoals een windsingel planten of een bijenlint zaaien.
Serieus werk, waarbij in ons hechte team echter ook veel gelachen wordt.
Want humor werkt relativerend en verbindend, en ‘zuur’ zijn GroenLinksers
zeker niet!

Wie wil op onze kieslijst?
Op 16 maart 2022 zijn er weer gemeenteraadsverkiezingen.‘Oh, da’s ver weg’-
denk je misschien. Nee, die 15 maanden zijn zo voorbij, en
 er is nog veel te doen, o.a.:
- Een verkiezingsprogramma maken
- Een kandidatenlijst samenstellen
- Campagne voeren

Vooral voor die kieslijst nodigen we je uit!

Tenzij je in de top 3 wilt, hoef je niet bang te zijn 
voor een zetel in de gemeenteraad.
Raadslid is inderdaad een stevige job, hoewel Marije (zie foto hieronder) nog erg 
vaak lacht! Als je op de lijst staat (zelfs als lijstduwer) kun je wel in de raadscom-
missie, als commissielid. Die vergadert 1 à 2 x per maand en geeft advies aan de 
gemeenteraad. Minder 
werk dan raadslid, maar 
best belangrijk.

Probeer vrijblijvend!
Kom eens op onze 
fractievergadering,
en als je op onze lijst 
wilt, werken we je lang-
zaam maar goed in.
Toch niet ‘jouw ding?’
Afhaken kan altijd!


